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ZAPISNIK 
 

sa 30. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 27. srpnja 2020. godine (petak), u 
gradsko-školskoj dvorani u Pazinu, Tugomila Ujčića 2. 
Sjednicu je u 10,05 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
(IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI), koji je  sjednici i  predsjedavao. 
 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
  

Red
. 

br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU– HSLS – Zeleni Opravdano 
odsutna 

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

21. Alen Višković IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni Opravdano 
odsutan 

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP - HSU -  SDSS odsutan 

28. Ljerka Peruško SDP - HSU - SDSS Opravdano 
odsutna 

29. Radovan Cvek SDP - HSU – SDSS  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP - HSU – SDSS  

31. Milio Bulić SDP - HSU – SDSS  

32. Silvano Hrelja SDP - HSU - SDSS odsutan 

33. Goran Subotić SDP - HSU – SDSS  

34. Mirjana Galo SDP - HSU - SDSS  

35. Ilirjana Croata Medur HDZ  



                                                             
 

 
OSTALI PRISUTNI: 
 
FABRIZIO RADIN, zamjenik župana koji obnaša dužnost župana IŽ 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica župana IŽ 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica župana IŽ 
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe IŽ 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica pročelnice Skupštine Istarske županije 
LJILJANA ŠKIFIĆ, v.d. pročelnica Kabineta župana 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, pomoćnica pročelnice UO za proračun i financije 
EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu IŽ, 
GORDANA KLIMAN DELTON v.d. pročelnica Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i 
područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu IŽ 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
Istarske županije,  
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica UO za turizam 
TEA BATEL, v.d. pročelnica UO za talijansku nacionalnu zajednicu i druge etničke skupine 
GABRIJELA MEZULIĆ, v.d. pročelnica UO za opću upravu i imovinsko-pravne poslove 
MIRKO RADOLOVIĆ, v.d. pročelnik UO za održivi razvoj IŽ 
Dr. ALEKSANDAR STOJANOVIĆ, ravnatelj ZZJZ IŽ 
DINO KOZLEVAC, načelnik Stožera civilne zaštite IŽ 
VESNA DUKIĆ, predsjednica Uprave Kaštijuna 
 
 
PREDSJEDNIK, podsjeća sve prisutne da se iz epidemioloških razloga cijelo vrijeme moraju 
imati maske, jedino prilikom izlaska za govornicu mogu se maknuti. 
Koristi priliku i čestita svima iz Istre koji su ušli u novi saziv Hrvatskog sabora, posebno čestita 
ovdje prisutnoj vijećnici Sanji Radolović. Vjeruje da će svi raditi za dobrobit Istre. 
Daje Dnevni red na glasanje koji se mijenja na način da se skida točka dnevnog reda pod 
rednim brojem 15, te tako točke 16. i 17. postaju točke 15. i 16. 
 

DNEVNI RED: 
 

 
1. Verifikacija Zapisnika sa 29. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

36. Jurica Šiljeg HDZ odsutan 

37. mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum nezavisni  

41. Damir Prodan Živi zid odsutan 

42. Gordana Čakić nezavisna  

43. dr.sc. Tea Golja nezavisna  

44. Ladislav Turčinović MOST NL mirovanje 
mandata 

45. Divna Radolović Rosanda nezavisna  



                                                             
 

3. Prijedlog Odluke o produljenju važenja Županijske razvojne strategije Istarske županije 
2020. 

4. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti Plana za 
zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2019. godinu 

5. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i agroturizma 
Istre za 2019. godinu 

6. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Savjeta mladih Istarske županije za 
2019. godinu 

7. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o zaduživanju Istarske županije  
8. Prijedlog Zaključka o izmjeni i dopuni Zaključka o davanju suglasnosti na zaduživanje 

trgovačkog društva Kaštijun d.o.o. Pula 
9. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Rabac na potpisivanje Dodatka I. 

Ugovoru o dugoročnom kreditu s valutnom klauzulom s Privrednom bankom Zagreb d.d. 
10. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o promjenama i dopunama 

djelatnosti Gimnazije Pula 
11.  

a. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole Divšići 
b. Prijedlog Izmjena i dopuna Statuta Osnovne škole Petra Studenca Kanfanar 
c. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole-Scuola 

elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole  
d. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 

Osnovne škole Fažana 
e. Prijedlog Izmjena i dopuna Statuta Osnovne škole Jure Filipovića Barban 

12.  
a. Prijedlog Odluke o izmjenama Statuta Srednje škole Mate Blažine Labin 
b. Prijedlog Statuta Srednje škole Zvane Črnje - Scuola media superiore „Zvane 

Črnja“ Rovigno  
c. Prijedlog Odluke o izmjenama Statuta Tehničke škole Pula  
d. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama (II) Statuta Ekonomske škole Pula 
e. Prijedlog Odluke o izmjenama Statuta Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna 

– Pula 
13. Prijedlog Rješenja o imenovanju članova Upravnog vijeća Lučke uprave Umag – Novigrad 
14. Prijedlog Rješenja o imenovanju članova Upravnog vijeća Lučke uprave Rovinj – Rovigno 
15. Prijedlog Rješenja o devetim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju mrtvozornika 

na području Istarske županije 
16. Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana Odbora za financije i proračun 

Skupštine Istarske županije 
 
 

ORDINE DEL GIORNO 
 

 
1. Verifica del verbale della 29-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Proposta di Delibera sul prolungamento della durata della Strategia regionale di sviluppo 

della Regione Istriana 2020 
4. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sull'attuazione del Piano operativo 

delle attività del Piano per la salute e il benessere sociale della Regione Istriana per il 2019 
5. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dal Fondo per lo 

sviluppo dell'agricoltura e dell'agriturismo dell'Istria per il 2019 
6. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dal Comitato 

consultivo giovanile della Regione Istriana per il 2019, 



                                                             
 

7. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera sull'indebitamento della 
Regione Istriana  

8. Proposta di Conclusione sulla modifica e integrazione della Conclusione sul consenso 
all'indebitamento della società commerciale Kaštijun s.r.l. Pula-Pola 

9. Proposta di Conclusione sul consenso all'Autorità portuale di Rabac alla firma 
dell'Appendice I del Contratto sul credito a lungo termine con clausola valutaria con la 
Privredna banka Zagreb, S.p.A. 

10. Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni 
dello Statuto della Gimnazija Pula (Liceo di Pola) 

11.  
a. La proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola 

elementare Divšići 
b. Proposta delle Modifiche e integrazioni dello Statuto della Osnovna škola Petar 

Studenac Kanfanar (Scuola elementare Petar Studenac Canfanaro) 
c. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni dello Statuto della Osnovna 

škola – Scuola elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole,  
d. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Osnovna 

škola Fažana - (Scuola elementare di Fasana) 
e. Proposta delle Modifiche e integrazioni dello Statuto della Osnovna škola Jure 

Filipovića Barban (Scuola elementare Jure Filipović Barbana) 
12.  

a. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni dello Statuto della Srednja škola 
Mate Blažine Labin (Scuola media superiore Mate Blažina Albona), 

b. Proposta di Statuto della Srednja škola Zvane Črnje -Scuola media superiore 
"Zvane Črnja" Rovinj-Rovigno  

c. alla proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni dello Statuto della Tehnička 
škola Pula (Scuola tecnica di Pola)  

d. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni (II) dello Statuto della 
Ekonomska škola Pula (Scuola di economia a Pola) 

e. Proposta di Delibera sulle modifiche dello Statuto della Škola primijenjenih 
umjetnosti i dizajna – Pula (Scuola delle arti applicate e del design - Pola) 

13. Proposta di Provvedimento di nomina dei membri Consiglio d'amministrazione dell'Autorità 
portuale Umago-Cittanova 

14. Proposta di Provvedimento di nomina dei membri Consiglio d'amministrazione dell'Autorità 
portuale Rovinj-Rovigno 

15. Proposta di Provvedimento sulle none modifiche e integrazioni del Provvedimento di 
nomina dei medici necroscopi sul territorio della Regione Istriana 

16. Proposta del Provvedimento di destituzione e nomina del membro del Comitato per le 
finanze e il bilancio dell'Assemblea della Regione Istriana 

 
 
PREDSJEDNIK konstatira da je Dnevni red jednoglasno prihvaćen. 
 

Ad – 1 
Verifikacija zapisnika sa 29.  sjednice Skupštine Istarske županije 
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije bez rasprave JEDNOGLASNO 
verificira 
 

Zapisnik sa 29. sjednice Skupštine Istarske županije 
 

Ad – 2 



                                                             
 

Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 

PREDSJEDNIK, navodi da će na početku ove točke dnevnog reda, informaciju o 
epidemiološkoj situaciji u našoj županiji dati načelnik Stožera civilne zaštite Dino Kozlevac i 
ravnatelj ZZJZ IŽ dr. Aleksandar Stojanović. 
 
DINO KOZLEVAC, pozdravlja sve prisutne. Navodi da je prvi dio borbe protiv korona virusa 
koji se vodio odrađen. Započelo se s pripremama za jesen, međutim stanje se mijenja iz dana 
u dan i donesene su odluke o popuštanju mjera i pokretanju gospodarstva i ostalih aktivnosti, 
iako mi nismo bili zadovoljni dinamikom kako je to rađeno.  
Jedan period smo imali bez novo zaraženih, međutim kada se krenulo s turizmom i većim 
otvaranjem prema okruženju, dovelo je do toga da je došlo do ulaska virusa. Sustav je 
nastavio s mjerama, srećom imamo jedan od primjernih Zavoda za javno zdravstvo na čelu s 
ovdje prisutnim dr. Aleksandrom Stojanovićem, imamo sjajnu ekipu epidemiologa i svih službi 
koje rade u Zavodu tako da su sve naše odluke i mjere utemeljene na struci i procjenama. 
Nažalost, nekoliko većih evenata u Istri dovelo je do povećanja broja zaraženih, što je sada 
pod kontrolom. 
Trenutno imamo gotovo 200 tisuća turista, a ukupno na području Istarske županije ima gotovo 
400 tisuća osoba. Velika je vjerojatnost da može doći do još snažnijeg širenja virusa, ali 
napominje da sustav funkcionira besprijekorno. 
Za turističku sezonu se sve pripremilo u suradnji s turističkim tvrtkama. 
U Puli je osiguran prostor za eventualne zaražene građane naše županije koji nemaju kod 
kuće mogućnost samoizolacije. To sve iziskuje određene troškove. Na proljeće je te troškove 
podmirivala država, za sada je podmirila samo jedan dio, nadamo se da će podmiriti i preostali 
dio. 
Naglašava da sve što se poduzima na području županije, je u dogovoru sa Županom, 
načelnicima i gradonačelnicima. 
Također naglašava da postoji dnevna komunikacija s javnošću, komunicira se istinito, točno 
onako kakvo je stanje. Bilo je u zadnje vrijeme dezinformacija, da je bio proboj virusa u bolnicu, 
da je ugrožen sustav, međutim sve radi normalno. Pojedinačni slučajevi se rješavaju, stavljaju 
se u samoizolaciju, a cijeli sustav funkcionira besprijekorno, koliko to može u ovakvoj situaciji. 
 
Dr. ALEKSANDAR STOJANOVIĆ, navodi da u Istarskoj županiji u ovom trenutku imamo 110 
Covid pozitivnih osoba, od čega dvadesetak hospitaliziranih u Općoj bolnici Pula, a ostali su 
na kućnom liječenju. To je razlika u odnosu na ono što smo imali na proljeće, jer sada je kod 
pacijenata blaža klinička slika i ne hospitaliziraju se sve Covid pozitivne osobe. U mjeri 
samoizolacije imamo 316 osoba. Došlo je do otvaranja sustava i veliki se broj osoba kako 
domaćih, tako i stranih kreće na području Istarske županije a time raste i rizik za širenje 
zaraze. 
Najveći broj pozitivnih osoba dolazi iz sjeverozapada Istre, sa područja Grada Umaga, i  
Buzeštine, kao i sa područja Labinštine, a i dalje su nam najveći problem velika okupljanja. 
Važno je brzo otkrivanje oboljelih kao i njihovih kontakata i stavljanja u samoizolaciju, odnosno 
veći broj testiranja. Svaki peti testirani uzorak u Hrvatskoj, dolazi iz Istarske županije. 
U ovom trenutku najveći problem su velika okupljanja, gdje jedna pozitivna osoba stvori veliki 
broj kontakata pa onda u sljedećih petnaestak dana imamo određeni broj ljudi koji dolaze iz 
tog područja. Velika okupljanja bi bila u redu da se drže pod određenim mjerama kako se ne 
bi podilazilo virusu i omogućilo njegovo širenje. 
Turistički sektor ima mirnu situaciju, jer što se tiče novooboljelih, možemo reći da se radi o 
malom broju zaraženih koji su turisti, prvenstveno se radi o domaćem stanovništvu. 
Obzirom na veliki broj osoba na našem području i obzirom na veliku mobilnost, mišljenja je da 
imamo jako dobru epidemiološku situaciju, najbitnije je da se oboljele osobe detektiraju i da 
imamo veliki broj testiranih. 



                                                             
 

Ove brojke koje sada imamo nisu zabrinjavajuće, dolaze iz već poznatih i obrađenih područja. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje na izlaganjima i navodi da treba odati priznanje Stožeru i svim 
ljudima koji su uključeni u ove aktivnosti. 
Poziva Župana da iznese informacije oko Kaštijuna. 
 
ŽUPAN, nakon godine dana intenzivnih aktivnosti na projektu nadogradnje, dodatnog 
opremanja i optimizacije rada postrojenja za gospodarenje otpadom potrebno je, u cilju 
informiranja članova Skupštine i, posredno, šire javnosti, progovoriti o stanju na Kaštijunu o 
svemu što smo do sada učinili, o tome što planiramo poduzeti u sljedećem periodu i o 
problemima koji još nisu riješeni.  
Uvjeren sam da nema alternative optimizaciji, odnosno poboljšanju procesa rada postrojenja 
na Kaštijunu, kako bi se na taj način sanirali nedostatci, koji su bili očigledni prošle godine 
zbog nedovoljno obrađenog otpada tijekom ljetnih mjeseci, te posljedično pojave neugodnih 
mirisa. 
Što smo, dakle, učinili? 
Na postrojenju za mehaničko-biološku obradu otpada izgrađena su dva dodatna boksa za bio 
sušenje otpada, povećan je kapacitet bio filtera, instalirane su dodatne cijevi za ventilaciju. 
Pokrivena je vanjska,  bio rektorska ploha iz koje se prošlog ljeta kontinuirano  širio zaista 
intenzivan smrad.  
Što planiramo poduzeti do kraja ljeta? 
Na vanjskoj plohi narednih dana bit će ugrađen sustav otplinjavanja i bit će puštena u rad 
visoko temperaturna baklja. Ako još tome dodajemo da će radni dio plohe - dakle onaj dio koji 
mora ostati otvoren radi dnevnog odlaganja dijela obrađenog otpada - biti odmah pokriven 
posebnim omotačem, onda se vjerojatnost širenja neugodnih mirisa kako iz samog pogona 
tako i iz vanjskog bazena smanjuje na najmanju moguću mjeru. 
Radovi na postrojenju, koji su zbog nepovoljne epidemiološke situacije uzrokovane korona 
virusom bili obustavljeni na mjesec dana, privode se kraju i planira se njihovo okončanje 
početkom sljedećeg mjeseca, kada će novi dio pogona krenuti u probni rad.  
S druge strane, moram napomenuti kako imamo i dalje problema u funkcioniranju Kaštijuna. 
Prije svega, činjenica je da povremeno, preciznije: na refule i uz određeni smjer vjetra, naročito 
kasno navečer ili rano ujutro, još uvijek se osjećaju neugodni mirisi promjenljivog trajanja i 
intenziteta iz pravca Kaštijuna, čiji je uzrok  – zaključak temeljim na rezultatima sustavnog i 
objektivnog promatranja pojave –  najvjerojatnije povezan s radovima na postrojenju, odnosno 
s činjenicom da sustav ventilacije u glavnom pogonu nije bio – upravo zbog dinamike radova 
– u potpunoj funkciji. Nakon završetka radova na postrojenju nestat će i taj izvor neugodnih 
mirisa. 
Drugi problem je kudikamo ozbiljniji. 
Naime, ovih dana na području Istarske županije boravi oko 180.000 turista, što je 60% u 
odnosu na evidentirani broj turista u istom razdoblju prošle godine. Istovremeno na Kaštijunu 
obrađuju se 380-390 tona otpada dnevno: dakle, s 40% manje turista u odnosu na prošlu 
godinu već je praktički dostignuta gornja granica instaliranog dnevnog maksimalnog 
kapaciteta postrojenja. 
To znači samo jedno: da je potrebno hitno uspostaviti zaista učinkoviti sustav odvojenog 
prikupljanja otpada, prvenstveno organskog otpada koji nastaje od ostataka hrane iz 
turističko-ugostiteljske djelatnosti tijekom ljetnih mjeseci. Mislim da je svima jasno da je 
sadašnja razina primarne selekcije otpada, blago rečeno, nezadovoljavajuća. S druge strane 
i naša komunalna društva su bespomoćna ukoliko s državne razine neće biti ponuđeno 
zakonsko rješenje koje će omogućiti stvaranje tržišta sekundarnih sirovina, od sveprisutne 
plastike pa nadalje. Isto tako je kristalno jasno da bez sustava odvojenog prikupljanja i 
alternativnog zbrinjavanja otpada neće se moći smanjiti - u ljetnim, turističkim mjesecima - 
dnevno opterećenje Kaštijuna, koji je u tom periodu daleko iznad projektom dozvoljenih 



                                                             
 

količina otpada, uz negativne posljedice koje svi vrlo dobro znamo iz prošlogodišnjeg iskustva. 
Drugim riječima, sustav mehaničko-biološke obrade otpada na Kaštijunu – bez učinkovitog 
sustava odvojenog prikupljanja i primarnog zbrinjavanja dijela otpada za sekundarno 
recikliranje – je sustav bez riješenog inputa,  koji ne može i neće funkcionirati na 
zadovoljavajući i održivi način.  
To nije sve: Kaštijun je i projekt bez utvrđenog outputa, budući nije sustavno riješeno pitanje 
zbrinjavanja goriva iz otpada, dakle glavnog finalnog proizvoda bio-mehaničke obrade.  
Gorivo iz otpada važeće zakonodavstvo tretira kao obično smeće, dakle nema status 
alternativnog, ekološki prihvatljivog energenta, što i je po svojim tehnološkim karakteristikama. 
Iz toga proizlazi da za zbrinjavanje SRF-a - u statusu običnog otpada i u nedostatku vlastite 
spalionice ili energane – potrebno platiti  sve veću cijenu, koju diktira  tržište zasićeno tim 
proizvodom, jer  u Europi su trenutno u funkciji 477 MBO postrojenja koje proizvode SRF. 
Zašto domaće zakonodavstvo ne priznaje gorivu iz otpada status alternativnog ekološkog 
energenta pitanje je koje se mora hitno riješiti na razini nadležnog ministarstva.  
Na kraju nešto o pitanju uspostave civilnog nadzora nad djelovanjem Kaštijuna. 
Prije svega, valja reći da smo otvoreni za suradnju s nevladinim udrugama i građanskim 
inicijativama na pitanjima zaštite okoliša, održivosti i utjecaja Kaštijuna na lokalnu zajednicu.  
Isto tako, osobno se slažem sa provođenjem ekološke studije utjecaja Centra za gospodarenje 
otpadom Kaštijun na okoliš i, posredno, na  zdravlje mještana koji žive u neposrednoj blizini. 
Ne bi imao ništa protiv da se u tom pogledu slijedi primjer Primorsko-goranske županije i koristi 
sličnu metodologiju istraživanja. Štoviše, s tim ciljem već su uspostavljeni određeni kontakti 
između dviju županijskih nastavnih zavoda za javno zdravstvo. 
Međutim, prepoznavanje važnosti uključivanja građanskih inicijativa i nevladinih udruga u 
rješavanje problema vezanih uz očuvanje okoliša i prirode; uspostavljanje  komunikacije i 
dijaloga s građanima s ciljem unapređenja kvalitete života mještana u neposrednoj blizini 
Centra; uspostavljanje otvorene i iskrene suradnje s aktivistima, volonterima, stručnjacima 
odgovarajućih profila i – naposljetku - sa svim ljudima dobre volje koji mogu i žele pomoći u 
iznalaženju najboljih rješenja za učinkovito gospodarenje otpadom uz poštivanje najviše 
mogućih ekoloških standarda – dakle, sve je to zajedno više nego prihvatljivo, uz jedan jedini 
uvjet: uvjet poštivanja zakonskih propisa koji obavezuju djelovanje uprave, nadzornog odbora 
i skupštine Kaštijuna.  
Dakle, suradnji s civilnim sektorom na pitanjima zaštite okoliša i utjecaja Kaštijuna na lokalnu 
zajednicu – kažemo Da.  
Vaninstitucionalnom modelu su-upravljanja Kaštijunom – moramo reći  NE.  I to ne zbog 
nekakvog političkog hira, već zato što nas u tome sprječavaju trenutno važeći zakonski propisi.  
Na kraju da rezimiramo: 

1. Optimizacijom rada glavnog postrojenja i otplinjavanjem vanjske plohe na Kaštijunu 
bitno će se poboljšati proces gospodarenja otpadom, uz eliminaciju glavnih 
tehnoloških uzroka pojave neugodnih mirisa. 

2. Međutim, i nakon optimizacije rada glavnog postrojenja, županijski sustav za 
gospodarenjem  otpadom ne može i neće funkcionirati na održivi način, jer će i dalje 
biti bez inputa  i bez outputa: s nepostojećem tržištem sekundarnih sirovina i gotovo 
virtualnim sustavom primarne selekcije otpada; sa sezonskom hiperprodukcijom 
organskog otpada iz ostataka hrane i s neriješenim sustavom zbrinjavanja finalnog 
proizvoda, dakle goriva iz otpada. Navedeni su problemi nerješivi na lokalnoj razini: za 
njihovo rješavanje nužna je intervencija nadležnih državnih tijela vlasti, kako 
zakonodavnih tako izvršnih. 

3. Suradnja s civilnim sektorom na pitanjima zaštite okoliša i utjecaja Kaštijuna na lokalnu 
zajednicu ne samo da je prihvatljiva, već je poželjna i nužna. Isto tako, zakonski je 
neprovedivi svaki vaninstitucionalni model su-upravljanja Kaštijunom.  

4. Provediva je i dobrodošla ekološka studija utjecaja Centra za gospodarenje otpadom 
Kaštijun na okoliš i, posredno, na  zdravlje mještana koji žive u neposrednoj blizini. Za 



                                                             
 

njeno pokretanje mislim da se možemo oslanjati na metodološka rješenja iz susjedne 
županije i koristiti stručne usluge nastavnog zavoda za javno zdravstvo. 

Znam da sam bio previše dug u svom izlaganju, zato vam još više zahvaljujem na pažnji. 
 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu, prelazimo na vijećnička pitanja. U vezi Kaštijuna 
predložio da bi kada se zna da će se raditi određene aktivnosti u Kaštijunu, da se o tome 
obavijest građani, kao što o radovima obavještava HEP, Vodovod, tako da građani imaju 
informaciju da su u toku određeni radovi i da bi se u vezi toga mogli javiti i određeni problemi. 
 
VILI ROSANDA, IDS, pozdravlja sve prisutne. Na dosta pitanja je Župan već odgovorio u 
uvodnom dijelu. Predložio bi da kada se zna da će se na Kaštijunu odvijati radovi da se o tome 
obavijesti javnost, kao što dobivamo obavijesti o radovima od HEP-a, Vodovoda, tako bi trebali 
vezano za Kaštijun, da građani znaju da ukoliko se jave neki problemi kao što je širenje 
smrada, da je to vezano uz obavljanje određenih radova. 
Imao bi pitanje u vezi zbrinjavanja mulja, da li o tome postoje kakve informacije? 
 
ŽUPAN, prihvaća primjedbu, pokušat će poboljšati komunikaciju, više smo se koncentrirali na 
sam sadržaj i radnje koje su bile nužne da bi se postrojenje optimiziralo i da bi se eliminirali 
problemi koje smo imali prošle godine, a djelomično imamo i ove godine. 
Što se tiče mulja, to će doći na red za oko dvije godine. Za sada nije još određena lokacija za 
smještaj postrojenja za obradu mulja. O tome će tek biti održana šira  rasprava, ne samo u 
ovoj Skupštini, već i u jedinicama lokalne samouprave. 
Za sada je Kaštijun samo jedna od eventualno mogućih lokacija, ali po svemu sudeći to ipak 
neće biti. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, ima dva pitanja. Prvo je nastavno na sjednicu Odbora za 
gospodarstvo i turizam Istarske županije, gdje je pod točkom razno bilo pitanje kako djeluje 
Istarska županija kako bi se spasio istarski turizam. Osnovalo se i Povjerenstvo za turizam, 
uz već postojeći upravni odjel za turizam, turističku zajednicu, Odbor za gospodarstvo i 
turizam Skupštine Istarske županije, pa je zanima što to Povjerenstvo radi? Da li se i koliko 
često sastaje? Da li se reagiralo na nedavnu odluku Nizozemske, što predstavlja veliki 
problem za turizam? 
Drugo pitanje, uzimajući u obzir negativne posljedice Covida 19 na gospodarstvo, da li će 
Istarska županija pomoći u sektoru obrazovanja, da se napokon pomogne i učenike i roditelje 
sufinanciranjem prijevoza srednjoškolaca kao što je to bilo davne 2014. godine? 
 
ŽUPAN, što se tiče pitanja vezano za Povjerenstvo za turizam, bit će dostavljeni zapisnici sa 
održanih sjednica. Mjere koje su poduzete su uobičajene, koje i inače poduzimamo za 
kreditiranje i pomoć malim poduzetnicima. Županijska razina nema sve one mogućnosti i alate 
kao država, što se tiče neposredne pomoći toj djelatnosti. 
Pitanje financiranja učeničkog prijevoza je pitanje koje se na ovoj Skupštini provlači već dugo. 
Do sada nismo mogli proračunski pokrivati ovaj trošak, a sumnja da ćemo imati takvu 
mogućnost, obzirom da su zbog gospodarske krize uzrokovane epidemijom korona virusa, 
naši proračunski prihodi naglo pali. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, zahvaljuje na iskrenom odgovoru, posebno što se tiče drugog 
pitanja. Svejedno se nada da će se nekako iznaći sredstva, jer to bi puno značilo za učenike 
i roditelje,  
Vezano za odgovor na prvo pitanje, ne slaže se sa rečenim. Mišljenja je da je Povjerenstvo 
za turizam osnovano po onoj dobroj staroj „ako ne znaš što ćeš napraviti, osnuj povjerenstvo“. 
Posebice što se šuška da i dalje u jeku turističke sezone djelatnici Turističke zajednice Istarske 



                                                             
 

županije, rade od kuće, što nije normalno. Naravno da nam je svima sigurnost na prvom 
mjestu, ali i mi smo danas fizički ovdje i nastavljamo dolaziti na naša radna mjesta 
svakodnevno. U povjerenstvu za turizam sjedi predsjednica uprave jedne od najvećih 
turističkih kompanija, što smo trebali iskoristiti, a nismo dovoljno iskoristili. Da li smo reagirali 
kao što su reagirale sve ostale županije kojima je turizam jedna od najvažnijih gospodarskih 
djelatnosti? Da li smo reagirali na stavljanje Hrvatske na narančastu listu od strane Kraljevine 
Nizozemske? 
 
ŽUPAN, na stav nizozemske Vlade reagiralo se peticijom. Naravno nije naša nadležnost 
reagirati na odluke jedne suverene članice Europske unije. 
Rezultati istarskog turizma su premašili sva očekivanja koja smo imali na početku turističke 
sezone. Imamo dvije trećine turističkog priliva u odnosu na prošlu godinu, što je sjajan rezultat 
u odnosu na očekivanja. 
Za sada možemo biti zadovoljni stanjem i ukoliko epidemiološka situacija bude 
zadovoljavajuća idućih mjesec dana, imat ćemo zaista rezultate koje nismo mogli očekivati na 
početku pandemijske krize. 
Što se tiče uloge Povjerenstva, o tome valja raspravljati, uskoro ćemo se ponovno sastati da 
bi ocijenili rezultate naše strategije marketinškog oglašavanja destinacije kao najbliže 
mediteranske destinacije za goste iz srednje Europe. Mišljenja je da imamo zadovoljavajuće 
rezultate. 
 
PREDSJEDNIK, napominje da su zapisnici Povjerenstva za turizam dostavljeni članovima 
Odbora za gospodarstvo, 20. srpnja. 
 
ROBERT VELENIK, IDS, pozdravlja sve prisutne. Na dio pitanja koje je htio postaviti već je 
dobio odgovor. Radi se o turističkoj sezoni, sada smo u špici sezone, čuli smo informacije o 
trenutačnoj situaciji. U Poreču se može vidjeti živost u gradu, pune objekte, ljudi ima. 
Bilo bi svakako interesantno čuti predviđanja kako će biti daljnji tijek turističke sezone. Da li 
se predviđa isto tako dobro? Osobno ga također žalosti situacija sa Nizozemskom. Da li postoji 
bilo kakva mogućnost da se vratimo u onu „žutu“ kategoriju, obzirom da znamo da su 
Nizozemci jako bitni gosti za Istru po potrošnji,  i  po noćenjima i svakako je važno da se 
vratimo u „žutu“ kategoriju. 
 
ŽUPAN, očekivanja za turističku sezonu su bila katastrofalna, stvarnost sada je puno bolja, 
jedino je pitanje da li ćemo izdržati još mjesec do mjesec i pol dana, sačuvavši sadašnju 
epidemiološku situaciju. 
Što se tiče Nizozemske, to nije naša razina, tj. nadležnost. Države mijenjaju svakodnevno stav 
prema određenim državama i regijama. Što će biti sutra ovisi i o radu našeg Stožera. Ukoliko 
bude Stožer uspio i dalje  reagirati na situaciju na zadovoljavajući način, imat ćemo i dobru 
turističku sezonu, u odnosu na najave koje smo imali na početku epidemije. 
 
IRENA PERUŠKO, IDS, pozdravlja sve prisutne. Prvo pitanje je za pročelnicu Percan, u kojoj 
je fazi izgradnja Medicinske škole u Puli i škole u Bujama?  
Drugo pitanje je za pročelnika Torbicu, kakva je situacija s održavanjem kulturnih manifestacija 
na području Istarske županije budući da smo svjesni da su statusi i egzistencija svih koji se 
bave kulturom i manifestacijama, sada u vrlo nezavidnom položaju, svjedoci smo i odgađanja 
Pula film festivala. 
 
PATRICIA PERCAN, zahvaljuje na pitanju. Desetog kolovoza bit će šest mjeseci da smo 
započeli s kapitalnom investicijom u obrazovanju u Istarskoj županiji. Projekt je „težak“ 54 
milijuna kuna. Trenutačno stanje na gradilištu je da su započeli unutarnji radovi i bez obzira 
na korona krizu, na samoj izgradnji za sada nema teškoća, sve se odvija prema planu. 



                                                             
 

 
VLADIMIR TORBICA, pozdravlja sve prisutne. Stanje u kulturi u Istri, obzirom na okvire koji 
su zadani, odvija se jako dobro. Samo jedna manifestacija koju financira Istarska županija 
morala se odgoditi, dok se ostale održavaju, bilo u drugačijim oblicima ili drugačijim uvjetima. 
Što se tiče Pula film festivala, on je pomaknut za razdoblje kraja kolovoza i početka rujna, 
gotovo u istom obimu kako je bilo predviđeno. Znači, kultura u Istri se događa. Činjenica je da 
se manje održavaju pučke fešte, ali za takve manifestacije Upravni odjel za kulturu nije 
zadužen. 
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, nezavisna, pozdravlja sve prisutne, dolazi iz Vinkurana i 
govorit će o Kaštijunu. Župan je izložio što se namjerava učiniti, ali mještane to ne zadovoljava. 
Oni i dalje imaju problema, ljudi su razočarani, ljuti i izvan sebe. Kao što je njihova Skupština 
stala iza Marišćine, tako želimo da i ova Skupština podrži mještane, da se naprave analize 
zraka, tla i vode, od strane Zavoda za javno zdravstvo, da se utvrdi da li postoji zagađenje i u 
kojoj mjeri ili je riječ „samo“ o smradu. Što se tiče lokacije postrojenja za fekalni mulj, bit ćemo 
sigurni kada budu išle izmjene i dopune Prostornog plana Grada Pule. Tek tada ćemo biti 
sigurni da se ta lokacija na Kaštijunu izbrisala iz prostornog plana. Budući da je „produžena 
ruka“ građanske inicijative „Čist zrak duga ljubav“ pročitat će njihovo obraćanje. 
 
Poštovani župane i poštovani vijećnici, 
Problem emisije neugodnih mirisa i lebdećih čestica sa Kaštijuna poznat je ovoj Skupštini. 
Centar ovakvih gabarita i namjene trajno je narušio čistoću prirode i krajolik u njegovoj okolici. 
Sagrađen na uzvisini, u blizini naselja i mještana prvenstveno okrenutih turizmu i poljoprivredi 
te na geo lokalitetu poznatom po konstantnom udaru različitih vjetrova, pokazao se izrazito 
nepovoljnim po pitanju lokacije. 
Sama spoznaja da aktivnosti koje centar svakodnevno provodi i provoditi će narednih trideset 
godina, moraju biti kontinuirano nadzirane od strane službi, zavoda i inspekcija, dovoljno 
govori o mogućoj štetnosti za okoliš i ljude u blizini. 
Polazeći od činjenice da su službeni rezultati mjerenja i praćenja stanja okoliša ŽCGO Kaštijun 
za 2019. godinu pokazali višestruko prekomjerne koncentracije teških metala u tlu i okolici 
Kaštijuna te ne zanemarujući izrazito nepovoljne rezultate analize kemijskih čimbenika u 
okolišu ŽCGO Marišćina a koje provodi identičnu tehnologiju obrade otpada kao ŽCGO 
Kaštijun, zahtijevamo hitno provođenje analize uzroka zagađenja tla u okolici Kaštijuna, te 
analize kemijskih čimbenika u okolišu ŽCGO Kaštijun uz analizu lebdećih čestica unutar 
centra i u njegovom okolišu. 
Naše je pravo znati koliko su nam zagađeni zrak, tlo i voda. 
Moramo ponovno napomenuti, jer se od projekta nije odustalo, kako je na lokaciji u 
neposrednoj blizini centra Kaštijun, u tijeku projekt izgradnje centra za sušenje fekalnog mulja 
grada Pule i okolice. Osim što se oštro protivimo izgradnji dodatnih centara sličnih namjena 
na samoj lokaciji, a iz dobro poznatih razloga, moramo napomenuti lako provjerljivu činjenicu 
kako za planirani smještaj ove sušionice fekalnog mulja na lokalitetu Kaštijun nije izrađena 
Studija utjecaja na okoliš. 
Iz gore navedenih činjenica i razloga, apeliramo na članove ove Skupštine da aktivno podrže 
i u vlastitoj domeni hitno pokrenu aktivnosti promjene lokacije gradnje sušionice fekalnog mulja 
na lokaciji Kaštijun. 
Priroda na lokalitetu Kaštijun već je nepovratno opterećena emisijama obrade i zbrinjavanja 
komunalnog otpada cijele Istarske županije, te bi svako dodatno opterećenje emisijama bio 
novi čavao u lijes životu na samom jugu Istre. 
Nećemo dozvoliti da nam opet uskratite pravo na čist zrak i nećemo dopustiti da iznova 
pogriješite i na taj način dodatno ugrozite generacije Istrana na krajnjem jugu poluotoka. 
Naše je zdravlje opet u vašim rukama.“ 
U ime mještana okolice ŽCGO Kaštijun, Inicijativa „Čist zrak duga ljubav“ 



                                                             
 

 
Znate sada se nose maske zbog korone, ali mi nosimo maske i zbog smrada. 
 
ŽUPAN zbrinjavanje fekalnog mulja nije danas na dnevnom redu, ali cijeni da preventive radi, 
moramo i o tome govoriti, i to će biti mjesto gdje će se o tome otvoreno razgovarati. 
Što se tiče Studije utjecaja na okoliš govorio je u uvodnom izlaganju. Naš Zavod za javno 
zdravstvo i Zavod Primorsko goranske županije su u kontaktu i nema osobno ništa protiv da 
u istraživanju utjecaja Kaštijuna na okoliš, i posredno na zdravlje ljudi, da za to koristimo istu 
metodologiju kao i Primorsko goranska županija. Situacija na Marišćini je različita od situacije 
na Kaštijunu, srećom za nas. Tamo je situacija kudikamo kompleksnija. Vjeruje da ćemo 
uspjeti dodatnim naporima i uz podršku svih ljudi dobre volje, podići ovo postrojenje na 
zadovoljavajuću razinu što se tiče poštivanja najvećih mogućih ekoloških standarda. Isto tako 
daje do znanja da u Republici Hrvatskoj sva ostala postrojenja koja se projektiraju i koja su 
blizu početka izgradnje, a to su Split, Osijek, Karlovac i Zagreb, koristit će istu ili sličnu 
metodologiju. Problem ulaska i selekcije, koja je sada virtualna selekcija, primarna selekcija 
na kućnom pragu, a i problem zbrinjavanja finalnog proizvoda više neće biti samo riječki ili 
samo istarski problem, već će biti svehrvatski problem, a kad nešto postane svehrvatski 
problem, onda se pronalaze i rješenja. 
Za sada imamo otvorena vrata i u Ministarstvu i u Fondu, vjeruje da će tako i ostati i da ćemo 
zajedničkim snagama učiniti situaciju na Kaštijunu puno boljom nego što je sada, kao što je 
sada puno bolja situacija nego što je bila prošle godine. 
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, nezavisna, Marišćina radi puno duže od Kaštijuna i imaju 
veće probleme. Upravo zbog toga želimo da se hitno naprave analize tla, zraka i vode, da 
vidimo koliko je zagađenje. 
Što se tiče postrojenja, „bolje je spriječiti, nego liječiti“. 
 
ZDENKO PLIŠKO, ISU, pozdravlja sve prisutne. Imao bi dva pitanja koja su od interesa za 
starije i nemoćne. Prvo pitanje tiče se programa pomoći u kući, njegovo provođenje i kako je 
prihvaćeno od strane čelnika jedinica lokalne samouprave u našoj županiji? 
Drugo pitanje tiče se hospicija, u kojoj je fazi njegova izgradnja i kad možemo očekivati prve 
korisnike u tom objektu? Kakav je dinamički plan izgradnje hospicija?  
 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pozdravlja sve prisutne. Izvješće o samoj usluzi pomoći u kući 
nalazi se unutar Izvješća o realizaciji operativnog plana za zdravlje Istarske županije koji je 
danas na dnevnom redu iz čega je vidljivo da se usluga pomoći u kući u ovom trenutku, ne 
bez poteškoća, ali ipak relativno dobro implementira na području Istarske  
Županije. U trenutku kad smo počeli sa razvojem tih aktivnosti, 2017. godine imali smo 252 
osobe obuhvaćene tim oblicima pomoći. Danas imamo 458 korisnika usluge pomoći i njege u 
kući i ta se usluga praktično sada pruža na području 26 jedinica lokalne samouprave. Naravno, 
provoditelji usluge su s jedne strane Domovi za starije i nemoćne kojih je osnivač Istarska 
županija, pa su se tome pridružili i oni Domovi kojima su osnivači Gradovi, zatim te aktivnosti 
provode Društva Crvenog križa, te neke udruge. Bez uključivanja jedinica lokalne 
samouprave, nadležnih upravnih odjela, načelnika i gradonačelnika i njihove podrške cijelom 
tom sistemu ovakve rezultate ne bismo postigli. Osim ovih aktivnih pružatelja, imamo visoko 
iskazan interes za pružanje ovih usluga na području Bujštine. To je brdovito područje sa puno 
malih naselja i sada tamo radimo jedan snimak stanja kako bismo i tamo uspostavili tu uslugu. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zahvaljuje vijećniku Zdenku Plišku na pitanju na temu Hospicija 
koje je važno za skrb o terminalnim bolesnicima. Hospicij u Puli se gradi, u tijeku  je 
završavanje unutarnjih radova. Temeljem pisma namjere između Istarske županije, Grada 
Pule i Biskupije Porečko pulske, osnivač ove ustanove je Karitas Porečko pulske biskupije. 



                                                             
 

Ovaj dio radova obavlja Karitasa u suradnji s Ministarstvom regionalnog razvoja. U fazi kada 
je ovaj objekt pred završetkom omela nas je kriza sa koronom, tako da očekujemo da će 
krajem ove godine ili početkom sljedeće objekt biti u cijelosti u funkciji i moći primiti prve 
korisnike. Ono što je posebno važno za ovaj objekt je edukativna dimenzija, to će biti jedina 
ustanova ovog tipa gdje će moći biti edukacija sa kliničkom praksom. 
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, pozdravlja sve prisutne. Od kolegica i kolega iz Krapinsko-zagorske 
županije dobio je Odluku koji su oni donijeli na svojoj županijskoj Skupštini, a koja je vezana 
za sufinanciranje u 50%-tnom iznosu nabave radnih bilježnica za učenike osnovnih škola za 
školsku godinu 2020./2021. Da li i naša Županija razmišlja nešto u tom smjeru da u ovim 
vremenima korona krize, pomogne roditeljima i učenicima? 
 
ŽUPAN, to ovisi o prihodima koje ćemo imati u županijskom proračunu i prihodima koje će 
ostvarivati jedinice lokalne samouprave. 
 
DAMIR GRÜNBAUM, nezavisni, pozdravlja sve prisutne. Prvo pitanje je u svezi naknada. 
Svi smo se odrekli naših simboličnih naknada za borbu protiv covida, možda je malo 
licemjerno što se i stranke nisu odrekle naknade. Znamo da su te naknade mnogostruko više 
i još je vrijeme da se to ispravi. 
Drugo pitanje tiče se Kaštijuna koji je nezaobilazna tema. Brine ga to što kaže Župan, da se 
radi nova Studija utjecaja na okoliš, što je nevjerojatno, obzirom da se pred deset godina 
izradila Studija utjecaja na okoliš, čak i nadopuna te Studije protiv koje su bili građani. Predano 
je preko 300 primjedbi udruga i građana i ništa se nije  učinilo. Bio je i probni rad u kojem su 
se mogli svi nedostaci ukloniti. I sada opet ulažemo u taj Kaštijun, opet „kupujemo nove 
naočale ćoravom tovaru“, a znamo da te naočale neće vratiti vid. Ta tehnologija jednostavno 
ne funkcionira. Pitanje za Župana glasi: Da li ste vi spremni, ukoliko dođe do pozitivnih nalaza 
nove Studije o utjecaju na okoliš, koja će potvrditi da to zagađivanje jako utječe na zdravlje 
ljudi, za koje ne postoji kao za Covid cjepivo koje će to riješiti, da li ste spremni zatvoriti ili 
premjestiti i pronaći neku novu tehnologiju? 
 
ŽUPAN, pitanje naknada vijećnika i proračunskih sredstava za političke stranke ne spada u 
nadležnost izvršne vlasti, to je nadležnost Skupštine koja je slobodna tu odlučivati kako god 
želi. 
Što se tiče spremnosti premještanja Kaštijuna, ne želi ništa prejudicirati. Kao što se ne može 
mijenjati prošlost, isto tako ne može se prejudicirati budućnost. Može samo reći koja bi bila 
cijena zatvaranja Kaštijuna, bila bi vraćanje 60 milijuna eura u onom dijelu koji se tiče 
proračuna jedinica lokalne samouprave. Županija je sudjelovala u određenom postotku. 
Posljedica bi bila povećanje cijene zbrinjavanja otpada dva do tri puta, jer bi se u tom slučaju 
trebali koristiti uslugama sličnih postrojenja koja postoje u okolnim državama. Naravno i to je 
moguće ukoliko dođe u pitanje zdravlje ljudi, ali ne želimo prejudicirati budućnost. Bit ćemo 
potpuno transparentni, primijenit ćemo istu metodu istraživanja kao i Primorsko goranska 
županija. Osobno je više puta obilazio Kaštijun, baš zbog ovih problema neugodnih mirisa i 
poziva sve koji žele da se pridruže u obilasku postrojenja kako bi se na taj način steklo i gradilo 
jedno međusobno povjerenje koje je potrebno da bi se riješio taj problem. 
 
DAMIR GRÜNBAUM, nezavisni, shvaća da je problem Kaštijuna veliki problem i da nije to 
lako riješiti, ali zdravlje ljudi je najbitnije. 
Zatvorili smo Istru, odrekli se novaca samo da bi zaštitili zdravlje građana od ove epidemije. 
Ako budemo poslušali svoju savjest ovo će biti samo jedan dokaz da brinemo o građanima i 
da ispravljamo greške iz prošlosti. Postoje tehnologije koje su se tada već mogle primijeniti, 
koje ne samo da rješavaju problem smeća, nego su i profitabilne. Malo treba ići po svijetu, ali 
očito da se to ignorira. 



                                                             
 

 
PREDSJEDNIK zaključuje točku Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije. Predlaže da zbog 
vremena koje još imamo na raspolaganju, oko 50 minuta da po sljedećim točkama nemamo 
uvodna izlaganja, osim ako netko to traži.  
Vijećnici su se s prijedlogom složili. 
 
 

Ad – 3 
PRIJEDLOG ODLUKE 

o produljenju važenja Županijske razvojne strategije Istarske županije 2020 
 
PREDSJEDNIK, obrazlaže da se radi o produženju važenja do kraja 2021. godine, a glavni 
razlog je to što još uvijek nije donesena Nacionalna strategija do 2030. godine. 
 
Bez rasprave JEDNOGLASNO je prihvaćena 
 

ODLUKA 
o produljenju važenja Županijske razvojne strategije Istarske županije 2020 

 
 

Ad – 4 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti 

Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2019. godinu 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 
o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 

socijalno blagostanje Istarske županije za 2019. godinu 
 

Ad - 5 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i 

agroturizma Istre za 2019. godinu 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja sa 2 SUZDRŽANA 
GLASA,  donosi 

 
ODLUKU 

o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre za 
2019. godinu 

 
Ad - 6 

Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Savjeta mladih Istarske županije za 
2019. godinu 

 
PREDSJEDNIK otvara raspravu. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, iz ovog Izvješća Savjeta mladih ne možemo reći da se oni možda 
nisu trudili, sastajali su se nekoliko puta prošle godine, imali zanimljive točke dnevnog reda 
kao što je digitalizacija mladih. Evidentno je da su od raspoloživih 30.000 kuna potrošili svega 
9.000 kn. Međutim ono što je brine, ako se pogledaju izvješća Zavoda za statistiku, i dalje 



                                                             
 

unatrag sedam godina, imamo negativnu stopu prirodnog prirasta, i dalje nam je demografski 
indeks negativan. Pitanje je što konkretno ova Županija radi kako bi omogućila mladima 
nekakav razvoj? Svi znamo da je bivši Župan Flego u svom predizbornom programu 2013. 
godine što je bio i program stranke na vlasti, obećao tisuću pripravničkih mjesta u javnom 
sektoru Istarske županije. Koliko se od tih obećanih pripravničkih mjesta u Istarskoj županiji 
otvorilo? Znamo da je ukinuta mjera stručnog osposobljavanja bez zasnivanja radnog odnosa 
i država je vratila toliko željenu mjeru pripravničkog staža gdje se mladima osigurava 75% 
plaće. Da li je, a ako nije, kada i na koji način Istarska županija planira raspisati taj javni poziv 
za pripravništvo za mlade? 
 
ŽUPAN na prvo pitanje odgovor je „nije“. 
Na drugo pitanje, poduzet ćemo ono što je obećano u izbornom programu prethodnog župana 
onog trenutka kada za to budemo imali materijalne uvjete, što zasada nemamo. 
 
PREDSJEDNIK, navodi da ova tema koju je otvorila vijećnica Radolović nije tema samo 
Savjeta mladih, već puno šire, pa to može biti jedna od budućih tema za raspravu na Skupštini. 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja sa 1 SUZDRŽANIM 
glasom, donosi 

 
ZAKLJUČAK 

 o prihvaćanju Izvješća o radu Savjeta mladih Istarske županije za 2019. godinu 
 
PREDSJEDNIK predlaže da se objedine rasprave po točkama 7 i 8. 
 

Ad - 7 
Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o zaduživanju Istarske županije 

 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja sa 37 glasova ZA, i 2 SUZDRŽANA  
glasa, donosi 
 

ODLUKU 
 o izmjenama i dopunama Odluke o zaduživanju Istarske županije 

 
 

Ad - 8 
Prijedlog Zaključka o izmjeni i dopuni Zaključka o davanju suglasnosti na zaduživanje 

trgovačkog društva Kaštijun d.o.o. Pula 
 

SANJA RADOLOVIĆ, SDP, vezano za točku 7, iz materijala nije baš najjasnije. Dizali smo 
kredit koji će otplaćivati Istarska županija i Grad Pula a koji je bio predviđen za izvođenje 
građevinskih radova, te da nam nedostaju sredstva za opremanje  i za uređenje okoliša u 
iznosu 12 milijuna kuna. Koliko na kraju iznosi nabava izvođača radova? Da li se izvođenje 
radova odvija prema financijskom i terminskom planu? Koliko će koštati dodatno opremanje? 
Što se tiče Kaštijuna, nejasno je o kojoj se pokretnini radi? 
 
ZVONKO LIOVIĆ, HNS,  pozdravlja sve prisutne. Pitanje se odnosi na točku vezanu uz 
Kaštijun. U uvodnoj raspravi Župan je vrlo dobro primijetio što se tiče SRF-a kako se on danas 
ne tretira kao gorivo već još uvijek kao smeće. Vezano za ovu točku želio bi dati jedan 
prijedlog. U ovoj fazi projektiranja i planiranja je da se razmisli koja je vizija upravljanja SRF-
a. Da li je to vizija koja će ići u smjeru spaljivanja SRF-a u postojećoj termoelektrani, da se ide 
u smjeru izgradnje posebne spalionice ili je vizija da se SRF prodaje i upravlja s tim? Mišljenja 



                                                             
 

je da je bitno da u ovom trenutku imamo viziju kako ćemo rješavati SRF, jer kad jednom 
odlučimo kako ćemo time upravljati, onda put od ideje do realizacije, obzirom na naš zakonski 
okvir, trebat će nam najmanje pet godina da posložimo priču. 
Dobro bi bilo koliko god je to moguće, obzirom na ulazne inpute, da imamo nekakvu viziju i da 
osiguramo sredstva za definirati kako ćemo rješavati SRF. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, iz nekih jedinica lokalne samouprave zamolili su ako im Županija 
može poslati izvješće o radu i dodatnom opremanju Kaštijuna budući su i oni preuzeli na sebe 
dio otplate kredita kao što je bio slučaj i za financiranje izgradnje Opće bolnice Pula. 
Da li imamo odgovor na pitanje što smo puno puta pitali iz više političkih stranaka, koliko će 
dodatno opremanje i izgradnja Kaštijuna koštati građane, odnosno koliko će poskupiti odvoz i 
zbrinjavanje otpada? 
 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, za Medicinsku školu u Puli ugovoreno je 54 milijuna kn 
radova, a nakon toga potrebno je školu opremiti i urediti okoliš. U ovoj Odluci tražimo duži rok 
za korištenje kredita, tako da se može uskladiti korištenje kredita sa trenutnom situacijom na 
gradilištu. 
Što se tiče podataka o opremanju, još nisu sklopljeni nikakvi ugovori o nabavi pa tih podataka 
još nema. 
Kod Kaštijuna zbog problema kod provođenja hipoteke nad nekretninama, banka je tražila 
zalog nad pokretninama i to nad onima koje će se financirati upravo iz kredita. Konkretno radi 
se o kamionu s prikolicom i o drobilici krupnog otpada. Ovo je svakako povoljnija varijanta za 
Kaštijun. 
 
ŽUPAN, garancija koja se sada traži za kredit za optimizaciju postrojenja Kaštijuna i kupnju 
dodatne opreme, puno je povoljnija nego je bila prije. Kredit se garantira opremom koja se 
kupuje i mišljenja je da bi svakako takvu ponudu trebali prihvatiti.  
Što se tiče opreme škole, vrijednost opremanja škole planirana je u iznosu od 8 milijuna kuna, 
ostaje za riješiti polovica iznosa, ostatak je u natječaju i rješava se. Za ovih 3,5 milijuna kuna 
nadamo se da ćemo imati razumijevanje nadležnog ministarstva znanosti i obrazovanja kao 
što je tradicija. Znamo da za opremanje novih škole pogotovo ako su škole izgrađene 
sredstvima ne iz državnog proračuna, nego iz proračuna jedinica lokalne samouprave, uvijek 
je bilo razumijevanja i uvijek su se davala određena sredstva. Nada se da će sada učešće 
Ministarstva znanosti i obrazovanja biti znatno kako bi opremanje Medicinske škole bilo na 
visini projekta. 
Što se tiče cijena odvoza otpada, sadašnja cijena koju komunalna poduzeća plaćaju Kaštijunu 
za tonu preuzetog otpada, nije ekonomska i morat će se korigirati. Da li će posljedica toga biti 
za proračune jedinica lokalne samouprave ili za građane, o tome će odlučivati vijeća općina i 
gradova koja imaju vlasništvo nad tim komunalnim poduzećima. U ovom trenutku cijena koja 
se plaća Kaštijunu za preuzetu tona otpada, nije ekonomska, što znači da se stvara gubitak. 
Za zbrinjavanje SRF-a sve varijante su na stolu. Jedina olakšavajuća okolnost je da se slična  
postrojenja grade širom Hrvatske, više nećemo biti sami i rješenja će se tražiti tamo gdje se 
takva rješenja mogu ponuditi, a to su tijela zakonodavne i izvršne vlasti na nivou države. 
Izvješća treba poslati jedinicama lokalne samouprave. 
 
Skupština Istarske županije nakon rasprave, sa 30 glasova ZA, 2 glasa PROTIV i 5 
SUZDRŽANIH glasova, donosi 
 

ZAKLJUČAK 
o izmjeni i dopuni Zaključka o davanju suglasnosti na zaduživanje trgovačkog društva 

Kaštijun d.o.o. Pula 
 



                                                             
 

 
Ad - 9 

Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Rabac na potpisivanje 
Dodatka I. Ugovoru o dugoročnom kreditu s valutnom klauzulom s Privrednom 

bankom Zagreb d.d. 
 
 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Rabac na potpisivanje Dodatka I. Ugovoru o 

dugoročnom kreditu s valutnom klauzulom s Privrednom bankom Zagreb d.d. 
 
 

Ad - 10 
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o promjenama i 

dopunama djelatnosti Gimnazije Pula 
 
 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, donosi 
 

ODLUKU 
o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o promjenama i dopunama djelatnosti 

Gimnazije Pula 
 

 
Ad - 11 

a. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole Divšići 
b. Prijedlog Izmjena i dopuna Statuta Osnovne škole Petra Studenca 

Kanfanar 
c. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole-Scuola 

elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole  
d. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 

Osnovne škole Fažana 
e. Prijedlog Izmjena i dopuna Statuta Osnovne škole Jure Filipovića Barban 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

a. Odluku o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole Divšići 
b. Izmjene i dopune Statuta Osnovne škole Petra Studenca Kanfanar 
c. Odluku o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole-Scuola 

elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole  
d. Odluku o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne 

škole Fažana 
e. Izmjene i dopune Statuta Osnovne škole Jure Filipovića Barban 

 
 

Ad - 12 
a. Prijedlog Odluke o izmjenama Statuta Srednje škole Mate Blažine 

Labin 



                                                             
 

b. Prijedlog Statuta Srednje škole Zvane Črnje - Scuola media 
superiore „Zvane Črnja“ Rovigno  

c. Prijedlog Odluke o izmjenama Statuta Tehničke škole Pula  
d. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama (II) Statuta Ekonomske 

škole Pula 
e. Prijedlog Odluke o izmjenama Statuta Škole primijenjenih 

umjetnosti i dizajna – Pula 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

a. Odluku o izmjenama Statuta Srednje škole Mate Blažine 
Labin 

b. Statut Srednje škole Zvane Črnje - Scuola media superiore 
„Zvane Črnja“ Rovigno  

c. Odluku o izmjenama Statuta Tehničke škole Pula  
d. Odluku o izmjenama i dopunama (II) Statuta Ekonomske 

škole Pula 
e. Odluku o izmjenama Statuta Škole primijenjenih umjetnosti 

i dizajna – Pula 
 

 
Ad - 13 

Prijedlog Rješenja o imenovanju članova Upravnog vijeća Lučke uprave Umag – 
Novigrad 

 
PREDSJEDNIK, otvara raspravu. 
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, Lučka uprava Umag Novigrad obuhvaća dva grada i trebalo bi da 
svaki od njih daje člana Upravnog vijeća. Međutim za člana Upravnog vijeća Lučke uprave 
Umag-Novigrad nitko nije pitao niti obavijestio Grad Umag ili zatražio njihovo mišljenje, nego 
je postavljena osoba koja pripada jednoj stranci. Svi pričamo o transparentnosti, ali u nadzorne 
odbore i Upravna vijeća se uvijek postavljaju ljudi koji su članovi i simpatizeri vladajuće 
stranke. To je apsolutno netransparentno i dobio je prijedlog iz Grada Umaga da umjesto 
Ervina Demarka bude Diego Banković, pročelnik za komunalni sustav koji je nadležan za 
djelovanje i poslove lučke uprave. To bi trebalo funkcionirati tako da se pita Gradove za 
mišljenje i prijedloge. 
 
DAMIR GRÜNBAUM, nezavisni, slaže se sa prethodno rečenim. Rezultat takvih kadroviranja 
su koncesije na pomorskom dobru koje su već davno istekle, a koncesionari ih i dalje drže u 
posjedu. Osobno, ne zna kako i na koji način stati tome na kraj. U Umagu imamo Terru istrianu 
gdje imamo uzurpiranje pomorskog dobra već dvadeset godina i nitko nije ništa učinio. Vijeće 
ni do sada nije uspjelo ni jedan takav ugovor raskinuti. Takvih primjera ima u Puli, Poreču, 
svugdje. 
 
MIRKO RADOLOVIĆ, radi se o članovima koji su bili i do sada imenovani, te su sada opet 
predloženi. Vezano za to Upravni odjel za održivi razvoj je tražio i od Kabineta župana da se 
očituje i na osnovu tog očitovanja predloženi su ovi članovi. 
Što se tiče koncesija koje su istekle o tome nema nikakvu informaciju, a i to je u nadležnosti 
tih Upravnih vijeća. 
 



                                                             
 

PREDSJEDNIK moli vijećnika Grunbauma ako ima takve informacije da ih dostavi, pa da se 
to provjeri.  
Navodi da je po proceduri trebao dobiti prijedlog za izmjenu odluke. Htio bi prihvatiti prijedlog 
da se glasa za jednog ili drugog. Ako se svi slažu može prihvatiti da imamo dva kandidata, te 
da se glasa pojedinačno. Daje riječ Županu. 
 
ŽUPAN, navodi da nismo dobili nikakav input od strane Grada Umaga iako se često s njima 
čuje vezano za epidemiološku situaciju. Ne vidi razloga da ukoliko bi se dobilo na vrijeme 
prijedlog da ga ne bismo uvažili. S druge strane, mi nismo imali, kao što je pročelnik rekao, 
nikakvih razloga da ne produžimo mandat postojećem sastavu Upravnog vijeća, zbog toga 
što smo bili zadovoljni sa njihovim dosadašnjim radom. Sada je nezgodna situacija jer na taj 
način mi zapravo iskazujemo određeno nepovjerenje prema dosadašnjem sastavu za koji do 
sada nismo imali nikakvih službenih kritika, pa ovo nepovjerenje ne bi bilo korektno. 
Moli vijećnike da podrže ovaj prijedlog, uvažavajući činjenicu da za ubuduće ćemo se bolje 
koordinirati sa jedinicama lokalne samouprave. 
 
PREDSJEDNIK, uvažavajući ovo što je rekao Župan ostajemo pri tome da imamo ovaj 
prijedlog rješenja. Ukoliko ima Grad Umag neki drugi prijedlog mi uvijek možemo naknadno 
izmijeniti odluku. Ukoliko bi bio zaprimljen amandman onda bi to išlo u proceduru. 
Daje na glasanje predloženo. 
 
Skupština Istarske županije, nakon rasprave i provedenog glasanja sa 27 glasova ZA, 2 glasa 
PROTIV i 8 SUZDRŽANIH glasova donosi 
 

RJEŠENJE 
 o imenovanju članova Upravnog vijeća Lučke uprave Umag – Novigrad 

 
 

Ad - 14 
Prijedlog Rješenja o imenovanju članova Upravnog vijeća Lučke uprave Rovinj – 

Rovigno 
 

Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja sa 34 glasova ZA, i 3 
SUZDRŽANA glasa donosi 
 

RJEŠENJE 
o imenovanju članova Upravnog vijeća Lučke uprave Rovinj – Rovigno 

 
Ad - 15 

Prijedlog Rješenja o devetim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju 
mrtvozornika na području Istarske županije 

 
ELEONORA KOTIGA VAŠ, IDS, upozorava na probleme u radu mrtvozornika. Vidimo koliko 
tih izmjena ima, što se tiče imenovanja, a i oni koji to prihvate, odustanu, što konkretno na 
području sjeverozapadne Istre, sada s ovim izmjenama imamo četiri mrtvozornika, a 
predviđeno ih je sedam, što na terenu stvara veliki problem i mrtvozornicima i obiteljima i 
pogrebnom poduzeću. Obitelji u tim teškim trenucima očekuju maksimalno i podršku svih nas 
što nije uvijek moguće, pa predlaže službama da se održi jedan sastanak i objedine mišljenja 
i mrtvozornika i pogrebnih poduzeća kako bi našli najbolje rješenje za naše građane. 
 



                                                             
 

SANJA RADOLOVIĆ, SDP, slaže se sa kolegicom Eleonorom Kotiga Vaš. Već smo 
raspravljali o naknadama mrtvozornika. Novac ne smije biti motiv, ali mišljenja je da su 
naknade mrtvozornicima sramotno niske i svakako ih treba povisiti. 
 
DUBRAVKO MARKOVIĆ, HDZ, slaže se sa prethodno rečenim. Mrtvozornik je čovjek kojeg 
probude u 3 ili 4 ujutro, ljudi ne biraju kad će umrijet. U Hrvatskoj godišnje umre 50 tisuća ljudi, 
znači mrtvozornici imaju posla, svaki dan. Najvažnije je da te ljude vrednujemo, ali i novčano. 
 
PREDSJEDNIK navodi da naknada mrtvozornicima iznosi 220 kn plus naknada za putne 
troškove. 
 
Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja JEDNOGLASNO, donosi 

 
RJEŠENJE 

o devetim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju mrtvozornika na području 
Istarske županije 

 
 

Ad - 16 
Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana Odbora za financije i proračun 

Skupštine Istarske županije 
 

 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

 
RJEŠENJE 

 o razrješenju i imenovanju člana Odbora za financije i proračun Skupštine Istarske 
županije 

 
 
 

 
PREDSJEDNIK zaključuje sjednicu.  
 
 
Sjednica je završila u 11,50 
 
Zapisnik vodila 
Mirela Udovičić 

PREDSJEDNIK SIŽ: 
 

VALTER DRANDIĆ 
 


